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Protokół nr 38-10/2017 ze wspólnego  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG  

z dnia 29 sierpnia 2017 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odbyło się w 6-osobowym 
składzie, wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było 
kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji Spraw 
Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2017 rok  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 

przyznawania pomocy dla 3-osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska  - druk nr 1215  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla członka rodziny repatrianckiej z Gruzji, zaproszonej na pobyt 
stały do Gdańska – druk nr 1216 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 

przyznawania pomocy dla 2-osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk nr 1217 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
6. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na 

które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2017 roku – druk nr 1219 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
7. Nowe działania na rzecz zdrowia publicznego, skierowane do osób pracujących  - 

kampania prozdrowotna „pracuj z mocą” 
Referuje: Pani Anna Słomkowska – dietetyk medyczny i sportowy 
 

8. Wnioski do budżetu na rok 2018. 
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9. Informacja o realizacji Gdańskiego Programu Mieszkalnictwa Społecznego (wspólnie z 
WGK). 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
10. Wspieranie innowacji społecznych w Gdańsku.  

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2017 rok – druk nr 1224 
 
Druk nr 1224 stanowi załącznik do protokołu XLII sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 31 sierpnia 2017 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków zreferowała 
projekt uchwały.   
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 
OPINIA  Nr 38-10/161/36/2017 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1223 
 
 
Druk nr 1223 stanowi załącznik do protokołu XLII sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 31 sierpnia 2017 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków zreferowała 
projekt uchwały.   
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 1 wstrzymującym się i 1 głosie przeciw – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
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OPINIA  Nr 38-10/162/37/2017 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznawania pomocy dla 3-osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska  - druk nr 1215  
 
 
Druk nr 1215 stanowi załącznik do protokołu XLII sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 31 sierpnia 2017 roku.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 38-10/163/38/2017 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznania 
pomocy dla członka rodziny repatrianckiej z Gruzji, zaproszonej na pobyt stały do 
Gdańska – druk nr 1216 
 
Druk nr 1216 stanowi załącznik do protokołu XLII sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 31 sierpnia 2017 roku.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 38-10/164/39/2017 
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznawania pomocy dla 2-osobowej rodziny repatrianckiej z Kazachstanu, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk nr 1217 
 
Druk nr 1217 stanowi załącznik do protokołu XLII sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 31 sierpnia 2017 roku.  
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Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 38-10/164/39/2017 
 
 
     PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na 
które przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2017 roku – druk nr 1219 
 
 
Druk nr 1219 stanowi załącznik do protokołu XLII sesji Rady Miasta Gdańska  
z dnia 31 sierpnia 2017 roku.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 38-10/165/40/2017 
 
     PUNKT 7 
Nowe działania na rzecz zdrowia publicznego, skierowane do osób pracujących  - 
kampania prozdrowotna „pracuj z mocą” 
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła panią Annę Słomkowską – dietetyka medycznego  
i sportowego o przedstawienie tematu.  
 
Pani Anna Słomkowska – dietetyk przedstawiła informację, która stanowi  
załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji zapytał czy akcja promocyjna kampanii „Pracuj 
z mocą” jest propagowana w całym mieście.  
 
Pani Anna Słomkowska – dietetyk odpowiedziała, że plakaty będą rozwieszane w miejscach 
pracy, aby wpłynąć na wprowadzenie zdrowych nawyków żywieniowych pracowników. 
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Zaznaczyła, że ta grupa wiekowa nie została objęta żadną tego typu akcją, stąd wielu 
popełnia błędy żywieniowe szkodliwe dla zdrowia.  
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji powiedziała, że warto by było objąć tą kampanią 
pracowników Urzędu Miejskiego w Gdańsku.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego dodał, że jest to pomysł 
warty wdrożenia bo jest wiele kampanii zdrowotnych skierowanych do dzieci i młodzieży 
oraz seniorów, natomiast nie ma żadnej dla pracowników.  
 
Pani Anna Słomkowska – dietetyk poinformowała, że według badań ponad 40% osób po 
posiłku jest senna, co oznacza błędy żywieniowe skutkujące chorobami i otyłością. Dlatego 
warto zmieniać swoje nawyki. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zgodziła się, że temat jest ważny  
i warto by było wprowadzić taką kampanię wśród pracowników.  
 
 
     PUNKT 8 
Wnioski do budżetu na rok 2018. 
 
Radny Przemysław Ryś – wiceprzewodniczący komisji, zaproponował następujący 
wniosek: 

o zabezpieczenie środków finansowych w przyszłorocznym budżecie Miasta Gdańska, 
na przedłużenie pracy motocykli ratunkowych o dwa miesiące (maj i wrzesień).  

W Gdańsku obecnie funkcjonują dwa motocykle ratownictwa medycznego, 
obsługiwane przez kilku ratowników na zmianę. Niestety NFZ finansuje tylko 
funkcjonowanie przez 3 miesiące letnie. Od 1 czerwca do 31 sierpnia. Możliwości są znacznie 
większe. Motocykle mogą funkcjonować również w miesiącu maju i wrześniu.  
 

Koszt utrzymania dwóch motocykli (kilku ratowników na jeden na zmianę)- paliwo, 
ubezpieczenie, sprzęt, to około 60 tys. zł. za dwa miesiące. Rozszerzenie funkcjonowania 
motocykli ratunkowych o maj i wrzesień spowoduje znaczne polepszenie zabezpieczenia 
medycznego w mieście. 
  
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie powyższy wniosek.  

 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”. 

 
WNIOSEK NR 38-10/31/4/2017 
 
     PUNKT 9 
Informacja o realizacji Gdańskiego Programu Mieszkalnictwa Społecznego (wspólnie z 
WGK). 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego przedstawiając 
prezentację multimedialną omówił temat.  

 
Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Pani Mirella Doszczak – Wydział Gospodarki Komunalnej dodała, że cały program jest 
zarządzany przez zespół powołany przez Prezydenta Miasta Gdańska i obejmuje  
3 podzespołu: strategiczny, wdrożeniowo – monitorujący i kwalifikujący. Zespół kwalifikujący 
ma za zadanie dobór uczestników do projektów. Zostały ustalone kryteria doboru osób, które 
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będą mogły tam zamieszkać. Są to: pozytywna weryfikacja wniosku w WGK, uczestnictwo w 
programach społecznych, każdy kandydat musi być rekomendowany przez organizację 
społeczną, bądź przez pracownika socjalnego MOPRu. Kolejne kryterium: dochód – w 
przypadku rodzin minimalny dochód na jedną osobę wynosi 750 zł. W przypadku osób 
pojedynczych 1000 zł. Kolejne kryterium- zatrudnienie lub chęć do zatrudnienia. MOPR 
sporządził listę osób, które kiedykolwiek korzystały ze wsparcia MOPRu, jest ich 123, po 
weryfikacji zostało 87, a po kolejnej zostało 18 osób. Do tego zostało zgłoszonych 56 osób, 
które wcześniej nie dopełniły formalności. Podczas rozmów pozytywnie zakwalifikowaliśmy 
31 osób, spośród których wyłoniono 18. Jeśli chodzi o dalsze procedury WGK jest w kontakcie 
z tymi osobami i na bieżąco informuje o wszystkim.  
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji zapytała ile osób niepełnosprawnych 
zakwalifikowano do programu.  
 
Pani Mirella Doszczak – Wydział Gospodarki Komunalnej odpowiedziała, że są przewidziane 
mieszkania na parterze dla niepełnosprawnych ruchowo, ale jeszcze nie ma kandydatów.  
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji zapytała czy program będzie w 
przyszłości kontynuowany.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego wyjaśnił, że dwa 
kolejne programy są już projektowane. Jest rozważane wprowadzenie większej ilości 
mieszkań wspomaganych do dyspozycji organizacji pozarządowych.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego dodał, że w kolejnym 
programie przy trochę innym układzie architektonicznym jest rozważane wprowadzanie 
jednostek np. w lokalizacji Cienista są dwa domy obok siebie, w jednym można by było 
ulokować np. domy dla dzieci.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji zapytał czy wprowadzenie obowiązku 
zatrudnienia nie spowodowało mniejszego zainteresowania programem.  
 
Pani Mirella Doszczak – Wydział Gospodarki Komunalnej odpowiedziała, że nie wszyscy 
chcieli podejmować pracę.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego dodał, że dla takich 
osób lepsze są mieszkania wspomagane, a nie ze wsparciem.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do kolejnego punktu.  
 
 
     PUNKT 10 
Wspieranie innowacji społecznych w Gdańsku.  
 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego poinformował, że została 
utworzona marka „Gdańsk inaczej”, mająca na celu integrować wszystkie działania w 
mieście, które służą robieniu czegoś inaczej w sensie usług społecznych. W tej chwili trwa 
konkurs w ramach funduszu innowacji społecznych, są szukane organizacje, które 
zaproponują zrobienie czegoś inaczej. Dodał, że są czerpane pomysły ze środków 
europejskich, które mają rozwijać współprace miast. Odbywa się również „generator 
innowacji społecznych”. To są regularne spotkania osób, które jakiś pomysł mają i nie do 
końca wiedzą jak go zrealizować.  Na każde takie spotkanie przychodzi kilkadziesiąt osób, 
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na których dzielą się swoimi pomysłami. Następnie są podejmowane próby wspierania tych 
pomysłów i wcielania ich w życie.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego wspomniał o 
projekcie „Gdańsk Solidarity Hab”, który uwzględniałby przestrzeń dla wszystkich 
mieszkańców,  do ich rozwoju i organizacji pozarządowych, bo brakuje w tej chwili miejsca 
łączącego wolontariat, wsparcie dla migrantów, a także rozwój ekonomii społecznej.  
 
 
Nie było pytań. Przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 11 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Nie było spraw bieżących, wolnych wniosków i korespondencji.  
 
Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady komisji.  
 
Godz. 17:30.  
 
      
      Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
              i Ochrony Zdrowia 
 
        Beata Dunajewska  
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


